
Zápis č.1/2007 

ze schůze ÚOK chovatelů okrasných a užitkových holubů a  ze schůze komise 
posuzovatelů konané dne 31. března 2007 v Čáslavi. 

Jednání se účastnili: doc. S. Chrastil, Ing. J. Jadrníček, K. Krejčíř, S. Petržílka, MVDr. 

V.Ráček, J. Svozil, J.Holáň, M. Smetana, P. Wieder, předseda KRK ing. Krůta a tajemník 

ÚOK T. Marušák. 

Omluveni: Ing. M. Havlík, V. Čejka. 

Schůzi zahájil předseda ÚOK Dr.Ráček a po úvodním přivítání všech přítomných bylo 

přikročeno k jednání komise.  

 

1. www stránky. 

Aktualizací a správou stránek ÚOK bude nově pověřen přítel Sčebel ve spolupráci s 

tajemníkem komise Marušákem. Na jednání bylo dohodnuto postupné přepracování a 

novou grafickou úpravu www stránek, kterou na jednání prezentoval pan Sčebel. Dojde k 

převedení domény na ÚOK a k zakoupení programu ve kterém se budou stránky 

připravovat. Postupně budou stránky doplněny o nové údaje a odkazy na jiné holubářské 

stránky. Termín bude projednán na dalším jednání – pověřen přítel Ráček, Marušák a 
Sčebel. 

2. Došlá pošta. 

Z došlé pošty byl projednán dopis klubu chovatelů holubů rysů, odpovědí na něj byl 
pověřen Dr. Chrastil. Dopis zašle tajemník komise ÚOK přítel Marušák. 

3. Nový posuzovatel přítel Juraj Pažák. 

Po splnění testu bude zařazen do sboru posuzovatelů. Po vzájemné dohodě s předsedou 

sboru posuzovatelů na Slovensku přítelem Nosálem bude postupováno stejně i v 

ostatních možných případech. Tajemník komise vybaví nového posuzovatele vším 
potřebným (průkaz posuzovatele, razítko atp.). 

4. Konference s okresy. 

Na jednání komise bylo rozhodnuto, že konference odbornosti se bude konat v červnu 

2007. termín se ještě upřesní. 

5. Hodnocení EV Lipsko 2006. 

Účast na EV v Lipsku jak vystavovatelů, tak našich činných posuzovatelů byla hodnocena 

velmi kladně. O účasti jednotlivých vystavovatelů a vystavených plemen bylo obšírně 

hovořeno na předešlých jednáních komise. Účast našich posuzovatelů, přítele Ing. 

Veltruského, Svozila a Wiedera, včetně „obmana“ – vedoucího posuzovatele přítele 

Petržílky byla hodnocena jako dobrá. Přítel Petržílka uvedl, že posuzování probíhalo v 

dobré atmosféře, přidělování titulů a šampiónů probíhalo vždy korektně a po domluvě s 

jednotlivými vedoucími. Kladně byla hodnocena též poměrně početná účast posuzovatelů 

a adeptů na zájezdu pořádaném ÚOK na tuto výstavu.  

6. Plemenné chovy. 

Na jednání komise ÚOK bylo uzavřeno projednání PCH na roky 2007-2008. Bylo 

konstatováno, že 35 uchazečů o plemenné chovy splnilo všechny náležitosti a získalo 

plemenný chov. Tajemník komise vyřídí s nimi agendu ohledně potvrzení PCH a ostatních 

náležitostí kolem PCH( potvrzení o veterinárních příspěvcích atp. 

7. Přijímací pohovory čekatelů. 

Při sobotních pohovorech bylo přijato  pět nových adeptů na funkci posuzovatele, stali se 

jimi Jiří Bíroš, Ing. Aleš Bukovský, Jiří Dudák, Jiří Sčebel a Karel Šulák. Tajemník komise 

ÚOK nové adepty vybaví průkazy adepta a všemi náležitostmi. Byla konstatována vyšší 

úroveň připravenosti jednotlivých čekatelů. 



Při jednání bylo dále zdůrazněna potřeba získávání nových zájemců o adeptování, budou 

znovu vyzvány kluby k aktivnímu přístupu. Dále bylo projednáváno co s adepty, kteří se 

neúčastní školení a již adeptují delší čas. Komise pověřila Dr. Chrastila a tajemníka 

komise Marušáka o připravení vytýkacího dopisu pro adepty a přípravou zkoušek v 

termínu celostátní výstavy pro ty adepty, kteří splní podmínky pro účast na zkouškách. 

Byla znovu zdůrazněna nutnost doplnění posuzovatelského sboru o nové posuzovatele, 
ne ale za cenu snížení požadavku na jejich odbornou způsobilost.  

8. Školení posuzovatelů. 

ÚOK projednala úroveň školení, účast posuzovatelů a adeptů na pořádaných 

školeních.  Komise posuzovatelů připraví podklady jak dále při školeních postupovat 

(účast posuzovatelů a adeptů) . - zodpovídá Dr. Chrastil. Příští schůze rozhodne o výši 

poplatku za posuzování tak, aby se vyrovnal s ostatními odbornostmi.   

Opakovaně bylo jednáno o tom, jak postupovat s těmi posuzovateli, kteří nesplní 

podmínku účasti na školení, nebo nesplní podmínky úspěšného splnění testu. Platí 

schválená zásada, že automaticky bude pozastavena činnost posuzovatelům, kteří tuto 
podmínku nesplní (zápis ÚOK č.3/2004). 

9. Připomínky z jednání s kluby.  

Klub chovatelů holubů rysů vyslovil požadavek na otisknutí nového vzorníku v časopise 

Holubář  - doporučeno vzorník otisknout v časopisu Holubář č. 1 nebo 2 /2007. 

Klub chovatelů holubů českých čejek a lysek – jednatel klubu bude osloven a pověřen 

sepsáním zkušeností z posuzováním speciální výstavy klubu (povoleno posuzování podle 

německého modelu). Komise po projednání rozhodne o vhodnosti posuzování na 

speciálních výstavách. 

Znovu byla zdůrazněna povinnost při posuzování zahraničních posuzovatelů – vedoucím 
posuzovatelem bude vždy posuzovatel z ČR. 

10. Odvolací komise. 

Při dalším jednání bylo projednáváno ustavování odvolacích komisí. Stanovení odvolací 

komise je v rozhodnutí a v režii pořadatele výstavy. Vhodné se jeví při výstavě PCH, 

jinak se zdá nákladné a chovatelé mají možnost se průběžně odvolávat ke komisi 
posuzovatelů standardním způsobem tj. formou stížností na posuzovatele. 

11. Vzorníky plemen holubů. 

Dr. Chrastil podal informaci o stavu prací na vzorníku. Vzorník bude obsahovat dvě stě 

plemen holubů, je již téměř hotov, bude do něj zařazen ještě poštovní holub. Po kontrole 

velikosti kroužků – pověřen tajemník komise, bude textová část hotova. Obrazová část 

vzorníku bude tvořena perokresbami jednotlivých plemen, na kterých se už pracuje. Vše 

je koncipováno tak, aby mohl být vzorník vydán nejpozději do konce roku 2007.  

 

Na závěr jednání seznámil MVDr. Ráček komisy ÚOK s tím, co bylo projednáváno v 

mezidobí mezi jednáním ÚOK. Byl projednán rozpočet, provedena revize revizní komisí 

ÚOK. MVDr. Ráček dále vytknul členům komise jejich malou aktivitu v práci na 

přidělených úkolech a požádal všechny členy komise k větší aktivitě při práci na 

svěřených úkolech.  

Termín další schůze ÚOK chovatelů holubů byl stanoven na 26. května 2007 do Brna. 

Termín konání konference s okresy upřesní MVDr. Ráček, červen 2007 do Prahy.   

  

 Zapsal: Tomáš Marušák tajemník ÚOK chovatelů holubů 
 V Praze 10. dubna 2007 

 


